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Nowości legislacyjne
88  wwrrzzeeśśnniiaa  zzoossttaałłoo  ppooddppiissaannee  pprrzzeezz  mmiinniissttrraa  zzddrroowwiiaa  rroozzppoo--
rrzząąddzzeenniiee  ww  sspprraawwiiee  ooggóóllnnyycchh  wwaarruunnkkóóww  uummóóww..  NNiieesstteettyy,,  nniiee
jjeesstt  ttoo  ddllaa  śśrrooddoowwiisskkaa  śśwwiiaaddcczzeenniiooddaawwccóóww  kkoorrzzyyssttnnee..  KKaattaalloogg
kkaarr  uummoowwnnyycchh  ssttaałł  ssiięę  bbaarrddzziieejj  rreessttrryykkccyyjjnnyy..  MMiinniisstteerrssttwwoo  ZZddrroo--
wwiiaa  zzggooddzziiłłoo  ssiięę  nnaa  zzmmiiaannęę  ww  zzaakkrreessiiee  uucchhyybbiieeńń  ddoottyycczząąccyycchh  pprroo--
wwaaddzzeenniiaa  lliisstt  oocczzeekkuujjąąccyycchh  ii  iinnffoorrmmoowwaanniiaa  oo  ppiieerrwwsszzyymm  wwoollnnyymm
tteerrmmiinniiee  ––  ttee  uucchhyybbiieenniiaa  zz  kkaatteeggoorriiii  „„22  pprroocc..  wwaarrttoośśccii  kkoonnttrraakkttuu
zzaa  kkaażżddee  nnaarruusszzeenniiee””  pprrzzeesszzłłyy  ddoo  kkaatteeggoorriiii  „„11  pprroocc..  wwaarrttoośśccii  kkoonn--
ttrraakkttuu  zzaa  kkaażżddyy  ssttwwiieerrddzzoonnyy  rrooddzzaajj  nnaarruusszzeenniiaa””..

Wnajbliższych tygodniach należy spodziewać się projektu roz-
porządzenia resortu zdrowia w sprawie kryteriów oceny
ofert – to rozporządzenie musi ukazać się do 31 grudnia. 

Inaczej, po 1 stycznia 2016 r. nie będzie można przeprowadzić żad-
nego konkursu. Moim zdaniem, główny nacisk należy w pracach nad
tym aktem położyć na uporządkowanie spraw certyfikatów.

Z prac Komisji Legislacyjnej NRL:

1. Komisja, a w ślad za nią Rada Naczelna podjęły uchwały o pro-
jekcie zmian w ustawie o świadczeniach porządkujących status 
lekarzy z I stopniem specjalizacji udzielających świadczeń 
w ramach AOS. Propozycja izby jest taka, żeby lekarz taki zacho-
wywał prawo do udzielania świadczeń specjalistycznych, jeśli
przez 10 lat wykonywał te świadczenia (izba proponuje nie sta-
wiać wymogu, aby było to „nieprzerwane” wykonywanie tych
świadczeń).

2. Niezwykle ciekawa dyskusja odbyła się podczas posiedzenia Ko-
misji Legislacyjnej 3 września. Dotyczyła postulatu wprowadzenia
do polskiego prawa górnego limitu zasądzanych odszkodowań za
błędy medyczne. Obecnie jest jedno tylko towarzystwo ubezpie-
czeniowe, które oferuje polisy z gwarancją powyżej 1 mln zł, 
a sądy zaczynają zasądzać kilkumilionowe odszkodowania. Temat
jest trudny, ale istnieje potrzeba poruszenia go w debacie publicz-
nej. Są kraje w Europie, które takie ustawowe ograniczenie mają.

3. Komisja Legislacyjna NRL zajmuje się, na wniosek Komisji Sto-
matologicznej NRL, propozycją zmiany w ustawie o zawodach
lekarza i lekarza dentysty idącej w kierunku złagodzenia lub wręcz
zlikwidowania ograniczeń praktyk lekarskich w zatrudnianiu in-
nych lekarzy. Przepis jest w obecnych warunkach nieracjonalny.
Wystarczy wspomnieć kwestię zastępstwa w pracy. Sprawa jest 
o tyle jasna, że działania w kierunku zniesienia tych ograniczeń
zlecił Naczelnej Radzie już parę lat temu Krajowy Zjazd Lekarzy.
Rada powinna podjąć w tej sprawie stanowisko na posiedzeniu 
17 października.
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